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Obecní  úřad  a  sbor   pro  občanské  záležitosti   přeje  všem našim občanům, 

kteří v měsíci červenci slaví výročí svého narození. Mnoho štěstí a pevné zdraví, 

celkové spokojenosti.    

 

 

SLOVO STAROSTY 
 

     Vážení občané obce Pertoltic. Vstoupili jsme do prázdninových dní měsíců července a srpna. 

Pro nás dospělé je to možnost čerpání dovolených a pro naše školou povinné děti 65 dní 

školního volna. Vesnice mají oproti městům tu výhodu, že pohyb dětí je více kontrolovaný. 

Většina z nich nás dospělé stále oslovuje strejdou nebo tetou. Toto je výhoda malých obcí. Program 

prázdnin bude jako každý rok nabitý. Plánované letní kino, letošní fotbal mezi Veterány z Pertoltic a 

výběrem veteránů z Habartic, sousedské posezení pod pergolou, loučení s prázdninami a ostatní letní akce. 

Započaly práce na opravě a údržbě mostku u bývalé hospody. Tyto nám lehce zpozdí plánovanou stavbu 

chodníků mezi silnicí a obchodem. V současné době se ke konci také chýlí restaurátorské práce na soše sv. 

Jana Nepomuckého. Tuto naši památku by jsme měli během prázdnin slavnostně usadit na jeho nové místo 

v prostoru u bývalého dopravního hřiště. Všem přeji krásné a klidné prožití dovolených, dětem hezké a 

slunné prázdniny. 

Bc. Vladimír Hovad 

ZPRÁVA  O  ČINNOSTI  OBECNÍHO ÚŘADU  - za měsíc červen 2023 

− příprava podkladů pro zasedání zastupitelstva,  jednání výborů zastupitelstva, příprava prodeje 

obecního majetku – pozemkové parcely v Horních Pertolticích , plán oprav majetku obce – prostory 

v č.p.193 a 231, práce na přípravě projektů – oprava mostku  Dolní Pertoltice, příprava podkladů pro 

výběrové a stavební řízení, jednání dozorčí rady + valné hromady FVS,a.s., jednání DSO 

Mikroregionu Frýdlantsko, kontrolní činnost u projektu bezpečného přechodu, příprava 

společenských akcí, jednání se společností k otevírání dobývacího prostoru v Dolních Pertolticích, 

jednání s předmětnou společností ve vztahu k projektu výstavby větrných elektráren, jednání s HZS 

Libereckého kraje – převod nepotřebného majetku (vozidlo CAS),  

 

Představení projektu výstavby VE – 

Dolní Pertoltice, se zapojením a 

majetkovou účastí Obce Pertoltice (vp) 

Beseda občanů obce a pracovníků firmy, 

zastupující ČEZ, a.s. (ČEZ Obnovitelné zdroje, 

s.r.o.), s občany obce Pertoltice, byla starostou 

obce naplánována na 21.06.2023. Pozvánka na 
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toto setkání k prvotnímu představení záměru byla v obci občanům včas zveřejněna všemi 

dostupnými prostředky. Setkání občanů předcházelo opětovnému projednání návrhu v zastupitelstvu 

obce.  Uvedeného dne se zájemci o informace k projektu sešli v zasedací místnosti hasičské 

zbrojnice. 

Jednání započalo v 16:03 hod. Starosta obce přivítal zástupce firmy a celkem 27 občanů naší obce. 

Též jednoho hosta ze sousední obce. Tito přítomní z řad našich spoluobčanů projevili svůj zájem se 

s projektem seznámit, vyslechnout plány k případnému společnému projektu na území obce. Využili 

možnost vznést své připomínky, či návrhy a položit otázky. Představitelé společnosti v úvodu 

besedy uvedli důvody jednání s obcí a podmínky pro vznik společného projektu. Poděkovali za 

možnost projekt představit v naší obci. 

Začátek výroby novodobých větrných elektráren se datuje na konec 80. let minulého století. 

V současné době větrné elektrárny pracují v desítkách lokalit v ČR, jejich nominální výkon se 

pohybuje od malých výkonů (300 kW) pro soukromé využití až po 3 MW. Koncem roku 2020 

bylo v ČR podle údajů Energetického regulačního úřadu instalováno celkově více než 339 MW. 

Skupina ČEZ patří mezi průkopníky vývoje 

větrné energetiky v ČR. 

V portfoliu energetických zdrojů, které využívá 

Skupina ČEZ, mají své nezastupitelné místo 

i obnovitelné zdroje. Z hlediska výroby 

elektrické energie sice nehrají rozhodující roli, 

jejich význam však zcela jistě též spočívá 

v šetrném přístupu výrobců k životnímu 

prostředí a v možnostech budoucího využití ve 

stále větším rozsahu. K obnovitelným zdrojům 

energie se v podmínkách ČR řadí využití 

energie vody, větru, slunečního záření, biomasy 

a bioplynu, energie prostředí využívaná již 

dobře známými tepelnými čerpadly, 

geotermální energie, či  energie z výroby kapalných biopaliv. Obnovitelným zdrojem s největším 

energetickým potenciálem využívaným Skupinou ČEZ je sice vodní energetika, ale z hlediska 

dalšího rozvoje se největší šance dává fotovoltaice a větrným elektrárnám. 

Působením aerodynamických sil na listy rotoru převádí větrná turbína umístěná na stožáru energii 

větru na rotační energii mechanickou. Ta je poté prostřednictvím generátoru zdrojem elektrické 

energie. Podél rotorových listů vznikají aerodynamické síly; listy proto musejí mít speciálně 

tvarovaný profil, velmi podobný profilu křídel letadla. Se vzrůstající rychlostí vzdušného proudu 

rostou vztlakové síly s druhou mocninou rychlosti větru a s třetí mocninou energie 

vyprodukovanou generátorem. Je proto třeba zajistit efektivní a rychle pracující regulaci výkonu 

rotoru tak, aby se zabránilo mechanickému a elektrickému přetížení věrné elektrárny. Zástupci 

společnosti vystupovali během setkání s občany obce, dle svého zaměření a odbornosti 

k jednotlivým vlivům výstavby na život obyvatel v předmětném území. Zejména se věnovali těmto 

tématům: 

Hlučnost Konstrukce moderních větrných elektráren pokročila natolik, že ve vzdálenosti cca 500 

m od stožáru větrné elektrárny o výkonu 2 MW hladina hluku splňuje hygienické limity, tj. 40 dB. 

Negativní zkušenosti s hlukem se vztahují zejména k větrným elektrárnám starší konstrukce 

z první poloviny 90. let minulého století. 



 

 

Ohrožení ptáků a plašení zvěře Dle výzkumu britské Královské společnosti pro ochranu ptáků 

na základě měření ve Walesu připadá na každých deset tisíc ptáků pouze jedna smrtelná kolize. 

Neskonale větší problém pro ptactvo představuje automobilový provoz nebo vedení vysokého 

napětí (ČEZ však podniká kroky i na ochranu ptactva před vedením). Dle výzkumu, který prováděl 

Ústav pro výzkum divoce žijících zvířat na veterinární univerzitě v Hannoveru, se provádělo 

srovnání území s větrnými elektrárnami a bez větrných elektráren. Výzkum nepotvrdil obavy, že 

by větrné elektrárny zapříčinily stěhování divoce žijící zvěře (zajíci, srnčí, lišky a další zvěř). 

Vliv na příjem televize a rádia Tento problém by se mohl vyskytnout tehdy, kdyby byly stožáry 

větrných elektráren umístěné v bezprostřední blízkosti antény vysílače. Běžný provoz příjmu 

rozhlasu, televize a sítě mobilních operátoru sítě GSM neruší. 

Vliv stínu rotující vrtule (tzv. diskoefekt) Tento jev se projeví pouze za slunečného počasí, je-

li slunce nízko nad obzorem ráno nebo večer. Při umísťování větrných elektráren se již ve fázi 

projektu dbá na to, aby rušivý vliv jejich stínů zasahoval lidská obydlí co nejméně. 

Vliv na turistický ruch Údaje z britské studie vlivu větrných farem na turistický ruch prováděné 

britskou parlamentní komisí z května 2006 nezaznamenaly pokles návštěvnosti míst, kde jsou 

postavené větrné elektrárny. Skutečnost je taková, že se návštěvnost takových míst naopak zvýšila. 

Zkušenosti z České republiky tuto situaci potvrzují – ať se jedná o větrné elektrárny 

v Jindřichovicích pod Smrkem na Liberecku nebo Pavlova na Jihlavsku. 

Otázky občanů se týkaly i termínů kolem výstavby. Stále platí, že jde o běh na dlouhou trať a 

investor se musí připravit na několik let příprav a povolovacích procesů. Stručně řečeno, i když 

nalezne investor dostatečně větrné místo, které není předem vyloučeno například kvůli vytipované 

lokalitě v přírodní rezervaci, letovém koridoru nebo v blízkosti radarů či kvůli nedostatečné 

kapacitě přenosové nebo distribuční sítě, všechno teprve začíná. Vedle nejrůznějších biologických 

průzkumů a monitoringů bývá často největší překážkou posuzování vlivu stavby na životní 

prostředí proces EIA, který může trvat i přes dva roky. Celý proces až ke spuštění provozu 5–7 let. 

Situace se může v dohledné době však výrazně zlepšit. 

 

 

Pracovníci společnosti jsou optimisté a předpokládají, že po schválení novely energetického zákona 

se celý proces zjednoduší, a i postoj k těmto stavbám se výrazně zlepší. K tomu pravděpodobně 

přispěje i celospolečenský tlak na vyřešení energetické krize, přechod na nízkoemisní zdroje a v 

neposlední řadě i odklon od energetické závislosti na Rusku. Klíčové je pro společnost přijetí 

projektu místními obyvateli. V nově vznikajících větrných parcích proto nabízí obcím 

spoluvlastnický podíl. První smlouvy s obcemi již byli podepsány a firma ČEZ, a.s. věří, že další 

budou brzy následovat. Obce, na jejichž katastru budou postaveny větrné elektrárny, naopak získají 

pravidelný roční příspěvek do obecního rozpočtu. Kolik by to bylo případně pro naši obec, 

vyplyne až z rozboru možností pro výstavbu. Mělo by jít o podíl na zisku, který se očekává na 

hodnotě 5 procent. Podle podoby projektu a dalších ukazatelů se může pohybovat v řádu okolo 200 

000 – 600.000,-Kč/rok,  na jednu větrnou elektrárnu. Zisk pro obec se pak plánuje na 25 let. To vše 

za situace, kdy VE jsou plánovány na soukromých pozemcích, nikoliv na parcelách v majetku 

obce. 

Parametry elektrárny: Výška 110–140 metrů, průměr vrtule 130 150 metrů, celková výška asi 200 

metrů. Výkon 4–5 MW/ 1 kus elektrárny. Zábor zemědělské půdy je minimální. Stavbu orgány 

povolují jako dočasnou. Po ukončení provozu – životnosti lze uvést lokalitu do původní podoby, 

popřípadě na stejném místě vybudovat nový projekt. Generátor vyrobí  až 10 000 MWh/rok, jedna 

elektrárna. Výrobce technologie pochází z SRN (výrobní společnost patří mezi dva nejlépe 

hodnocené výrobce v unii). V obci byla vytipována celkem tři místa, kde lze projekt vybudovat. A 



 

 

to s ohledem na naplnění všech podmínek. Zúčastněným občanům byla představena vizualizace 

plánů pro výstavbu, která bude v následném období aktualizována a poskytnuta opět obci. Již nyní, 

dle požadavku obce, byly elektrárny umístěny v území, co nejdále od zastavěného území. 

Plánovaný počet je od jedné až po maximálně tři kusy větrných elektráren v katastru obce. Vše 

závisí na dalších rozborech a posouzení. K tématům vystoupilo devět občanů s dotazy, náměty 

nebo připomínkami. Všechny dotazy byly vypořádány. A to přímo starostou obce nebo pracovníky 

společnosti, která projekt přijela představit. Jeden občan obce byl kategoricky proti záměru – 

projektu. Byť neblahý vliv projektu na životní prostředí, faunu a floru, na který upozornil, byl 

vyvrácen. Relevantní informace a posouzení se následně objeví v dalších dokumentech k 

posuzování projektu orgány k tomu určenými. 

V diskusi byl zmíněn i program, rozjezd komunitní energetiky, která se jeví též variantou pro 

majitele bytových domů i obce jako takové. V tomto případě se však čeká v Česku, na zahájení 

legislativního procesu a dalších souvisejících povolovacích jednání. Dle dostupných zpráv 

k tomuto dojde však nejdříve na konci roku 2024. 

 

Vedení obce preferuje jednání o spolupráci se stabilním a silným partnerem. Tím bezesporu firma 

ČEZ,a.s. je. A to hned z několika relevantních důvodů. Jiné společnosti ani obci spolupráci na 

podobném projektu nenabídly, byť se v regionu pohybují. Otázky, proč nejedná obec s jinými 

firmami jsou tedy bohužel nerelevantní. Není totiž o jiných, třeba výhodnějších podmínkách, 

s kým jednat. Na základě tohoto nyní představeného projektu, by bylo zcela jistě možné do 

budoucna spolupracovat i v jiných oblastech při zajištění energetické soběstačnosti. V případě 

střízlivé varianty alespoň u objektů v majetku obce. Společnost se též nebrání určité formě 

podpory společenského života v obci nebo podpoře spolků, které na území obce působí. Posouzení 

vlivu případného projektu na život v obci, a to ze všech možných hledisek, bude samozřejmě 

v dalším období následovat. Pro rozhodování bude vedení obce potřebovat zcela určitě více 

relevantních informací. Zcela jistě i podporu obyvatel. Bude nutností oslovení několika obcí, kde 

již byl podobný projekt zahájen, či byl dokonce již realizován (první projekt společně s obcí, se 

datuje již do roku 2003. Dotazy zastupitelů budou směřovat zejména na negativní vlivy, smlouvy a 

všechny další smluvní podmínky, podané záruky, podobu plnění dohodnutých parametrů..a 

podobně. Tak aby se získal ucelený pohled na projekt pro správná rozhodnutí. Jednání není 

uzavřeno, vyžádá si čas. Zároveň však nelze zaspat. Nynější možnost vylepšit stav na straně příjmů 

obecního rozpočtu, se nemusí již opakovat. Také nemůže být za každou cenu. To si plně vedení 

obce uvědomuje. Dnešní jednání bylo jen startem dlouhé cesty.  

Setkání s občany naší obce skončilo v 18:12 hod. 



 

 

 

Předáváme informace pro občany: 

 

 

Územní pracoviště v Liberci 
Finanční úřad pro Liberecký kraj 
 
Adresa:  1. máje 97    460 02 LIBEREC 

Telefon: 485 211 111 

E-mail: podatelna2601@fs.mfcr.cz 

Datová schránka: shfnt56t 

 

Úřední hodiny: 

 

Pro veřejnost : Po 8:00 17:00   

                        St 8:00 17:00 

 

Podatelna:  Po 8:00 17:00  

                   Út 8:00 15:30  

                   St 8:00 17:00  

                   Čt 8:00 15:30  

                   Pá 8:00 14:00 

 

Pokladna: Po 8:00 12:00 12:30 15:30  

                 So 8:00 12:00 12:30 15:30 

 

Kontaktní údaje a detailní informace lze 

najít na stránkách www.financnisprava.cz 

 
 

 
Rady na léto  

Policisté by chtěli doporučit rodičům, aby před nastávajícími prázdninami včas své děti seznámili se 

zásadami bezpečného chování při kontaktu se psem. I velmi malé děti by měly od svých rodičů 

vědět, jak lze předcházet útoku psa a jak se chovat při kontaktu s ním. Nejdůležitější pravidlo je 

nepřibližovat se k neznámým psům. Ke psům, které děti znají, by měly přistupovat pouze 

v přítomnosti dospělých. Dále by děti měly vědět, že nesmí brát psovi jeho krmení, ale ani 

předměty, se kterými si v tu chvíli hraje, jako třeba míčky nebo klacky. Psa je vhodné za dodržení 

předchozích zásad hladit pouze na bocích  nebo případně hrudi, nikdy ne na hlavě.  

Děti by psovi neměly nikdy sahat do tlamy nebo na obojek a neměly by se mu přímo dívat do očí. 

Dále nesmí psa dráždit, není vhodné napodobovat jeho štěkání, házet po něm předměty nebo ho 

tahat za ocas. Velkou a častou chybou je pokoušet se psa, který se zjevně bojí, uchlácholit. Ruka, 

kterou ho chce dítě pohladit, může být přesně to, čím byl předtím zbit. Pes, který se pak bude cítit 

ohrožen, může na zdroj svého ohrožení zaútočit. V případě strachu ze psa je nutné pokusit se 

zachovat klid, nekřičet, nezvedat prudce ruce nebo jimi mávat a zběsile neutíkat. Je nutné vyhledat 

nejbližší bezpečné místo jako např. za plot nebo do domu. 
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Mikroregion Frýdlantsko podpořil potřebné seniory i rodiny s dětmi 

 

Letos počtvrté rozdělovaly obce Mikroregionu Frýdlantsko společné finanční 

příspěvky pro poskytovatele sociálních služeb na Frýdlantsku. Celkovou 

částkou 2 401 167 Kč, kterou členské obce vyčlenily ze svých rozpočtů, bylo 

podpořeno celkem 14 subjektů s 21 službami. 

Finanční prostředky podpoří poskytovatele sociálních služeb v následujících 

činnostech: 

A) Služby pro seniory a osoby se zdravotním postižením 

Potřebnou péči v domácím prostředí zajišťují pečovatelské služby a služby osobní asistence. Jsou 

poskytovány těmito subjekty:  

Diecézní charita Litoměřice – pečovatelská služba 

Diakonie Beránek z.s. – pečovatelská služba 

CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ Libereckého kraje, o.p.s. – osobní asistence 

Předcházení osamocení a aktivizaci seniorů se věnuje sociálně aktivizační služba pro seniory a osoby se 

zdravotním postižením. Je poskytována organizací Přístav 3V, z.ú. v Hejnicích a Lázních Libverda. 

Pro ty seniory, kteří potřebují nepřetržitou péči, je určeno pobytové zařízení domov pro seniory. Služba je 

poskytována DOMOVEM U SPASITELE středisko Husitské diakonie. 



 

 

Pro osoby s duševním onemocněním, které potřebují podporu a doprovázení v běžných záležitostech, jsou 

určené služby organizace FOKUS Liberec o.p.s., sociální rehabilitace a podpora samostatného bydlení. 

B) Služby pro rodiny, děti a mládež 

Rodinám, kterým se narodí miminko s handicapem, pomáhá Centrum LIRA se službou rané péče. 

Rodinám s dětmi s poruchou autistického spektra až do 15 let věku nabízí pomoc a podporu sociálně 

aktivizační služba pro rodiny s dětmi. Poskytuje ji Centrum LIRA, z.ú. 

S rodinami, které potřebují podpořit v každodenních záležitostech a péčí o děti, pracuje sociálně aktivizační 

služba pro rodiny s dětmi organizace Diakonie ČCE – středisko v Jablonci nad Nisou.  

Nízkoprahová zařízení pro děti a mládež provozují kluby Cajk ve Frýdlantě a Kino v Novém Městě pod 

Smrkem. Nabízejí prostor pro smysluplné trávení volného času a podporu pro realizaci vlastních aktivit pro 

děti a mládež od 6 do 26 let, které jsou ohroženy společensky nežádoucími jevy. Jsou poskytovány těmito 

subjekty: 

Diakonie ČCE – středisko v Jablonci nad Nisou – Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež – NZDM Cajk 

Maják NMPS, z.s. – Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež – NZDM Kino 

C) Zajištění dluhového poradenství na Frýdlantsku 

Profesionální odborné dluhové poradenství, které je pro obyvatele Frýdlantska dostupné na pobočkách ve 

Frýdlantu a v Novém Městě pod Smrkem. Je poskytováno organizací Člověk v tísni, o.p.s. 

D) Podpora terénních programů 

Pracovníci terénních programů pomáhají se zorientováním se v situaci, kterou neumí klient sám vyřešit. 

Nabízejí pomoc s vyřízením běžných záležitostí, mohou klienty doprovázet na různé úřady. Službu terénního 

programu na Frýdlantsku realizuje Člověk v tísni, o.p.s. 

E) Zajištění protidrogových služeb 

V území je realizován terénní program pro osoby ohrožené drogou. Pracovníci zajišťují výměnný program 

materiálu pro nitrožilní užívání drog, poradenství pro klienty a jejich blízké. Pracovníci mohou také 

doprovázet klienty na úřady nebo jiné instituce. Ve Frýdlantě v Centru 1407 funguje poradna pro osoby, 

které chtějí řešit svou závislost. Pracují i s dětmi a mladistvými do 18 let, kteří experimentují nebo škodlivě 

užívají nějakou legální či nelegální návykovou látku. Poradenství se zaměřuje i na nelátkový typ závislostí 

(nadměrné užívání počítače, telefonu, gambling). 

Služby jsou poskytovány těmito subjekty:  

Most k naději, z.s. – Terénní program pro uživatele drog 

ADVAITA, z.ú. – Poradna pro závislost na návykových látkách i pro nelátkové závislosti 

 

F) Krizové bydlení 

Na území Frýdlantska nejsou služby nabízející dočasné nebo náhradní bydlení pro potřebné. Proto jsou 

podporovány nejbližší služby, které tuto podporu nabízejí. Všechny azylové domy se nacházejí v Liberci 

nebo blízko něj. 

Charita Liberec - Azylové domy pro matky s dětmi – Domov sv. Anny a Domov sv. Moniky 

Návrat o.p.s. – Azylový dům pro ženy a rodiny s dětmi 

Návrat o.p.s. – Azylový dům Speramus pro muže 

Kontakty na uvedené služby jsou dostupné na webových stránkách www.frysko.cz . 

Do společné podpory sociálních služeb jsou na Frýdlantsku zapojeny tyto obce: Bílý Potok, Černousy, 
Dětřichov, Dolní Řasnice, Frýdlant, Habartice, Hejnice, Heřmanice, Horní Řasnice, Jindřichovice pod 
Smrkem, Krásný Les, Kunratice, Lázně Libverda, Nové Město pod Smrkem, Pertoltice, Raspenava a Višňová. 

http://www.frysko.cz/


 

 

Do financování protidrogových služeb je navíc zapojena Bulovka. 
Mgr. Lenka Stehnová  Mikroregion Frýdlantsko www.frysko.cz 
 

 

  Přehled podpořených subjektů 2023  
Dotační program na podporu sítě sociálních služeb v Mikroregionu Frýdlantsko 

  žadatel druh sociální služby dotace 

1 FOKUS Liberec o.p.s. 
§ 43 Podpora samostatného 
bydlení 

                  95 167 Kč  

2 FOKUS Liberec o.p.s. § 70 Sociální rehabilitace                   28 953 Kč  

3 
CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ 
POSTIŽENÉ Libereckého kraje, o.p.s. 

§ 39 Osobní asistence                   18 867 Kč  

4 
DOMOV U SPASITELE středisko 
Husitské diakonie 

§ 49 Domovy pro seniory                 777 328 Kč  

5 
Diakonie ČCE - středisko v Jablonci nad 
Nisou 

§ 65 Sociálně aktivizační služby pro 
rodiny s dětmi 

                136 475 Kč  

6 
Diakonie ČCE - středisko v Jablonci nad 
Nisou 

§ 62 Nízkoprahová zařízení pro děti 
a mládež 

                209 191 Kč  

7 Diakonie Beránek z.s. § 40 Pečovatelská služba                   74 771 Kč  

8 Člověk v tísni, o.p.s. 
§ 37 Odborné sociální poradenství - 
dluhová poradna 

                129 035 Kč  

9 Člověk v tísni, o.p.s. § 69 Terénní programy                 149 162 Kč  

10 ADVAITA, z. ú. § 37 Odborné sociální poradenství                   45 296 Kč  

11 Charita Liberec 
§ 57 Azylové domy - Domov pro 
matky s dětmi v tísni - Domov sv. 
Anny 

                  46 300 Kč  

12 Charita Liberec 
§ 57 Azylové domy - Domov pro 
matky s dětmi v tísni - Domov sv. 
Moniky 

                  36 733 Kč  

13 Maják NMPS, z. ú. 
§ 65 Sociálně aktivizační služby pro 
rodiny s dětmi 

                  38 555 Kč  

14 Maják NMPS, z. ú. 
§ 62 Nízkoprahová zařízení pro děti 
a mládež 

                170 510 Kč  

15 Centrum LIRA, z.ú. 
§ 65 Sociálně aktivizační služby pro 
rodiny s dětmi s PAS 

                  43 770 Kč  

16 Přístav 3V, z.ú. 
§ 66 Sociálně aktivizační služba pro 
seniory a osoby se zdravotním 
postižením 

                  30 294 Kč  

17 Centrum LIRA, z.ú. § 54 Raná péče                 111 907 Kč  

18 Návrat, o.p.s. § 57 Azylové domy - SPERAMUS                   19 210 Kč  

19 Návrat, o.p.s. 
§ 57 Azylové domy - Pro ženy a 
rodiny s dětmi 

                  23 449 Kč  

20 Most k naději, z.s. § 69 Terénní programy                   47 540 Kč  

21 Diecézní charita Litoměřice § 40 Pečovatelská služba                 168 654 Kč  

  Celkem 2 401 167 Kč 

 

http://www.frysko.cz/


 

 

Ženy hasičky se probojovaly do kraje  

V sobotu 10. června 2023 proběhlo okresní 

kolo požárního sportu dospělých na městském 

stadionu v Liberci. Bylo to kolo otevřené a 

mohla se na něj přihlásit všechna družstva 

dospělých, aniž by před tím vyhrála okrsková 

kola. A protože máme v pertoltickém sboru 

spoustu šikovných hasiček, povedlo se nám 

postavit hned dvě osmičlenná družstva žen. 

Nutno podotknout, že družstvo „B“ jsme doplnili z 

poloviny dorostenkami z Frýdlantu. Oběma družstvům se 

velmi pěkně povedly požární útoky. Děvčata pokulhávala 

jen na štafetách, které nemáme moc natrénované. 

Celkové výsledky však nebyly vůbec špatné. Družstvo „A“ 

obsadilo páté místo a družstvo „B“ čtvrté místo. Z 

každého okresu v rámci Libereckého kraje postupovala do 

dalšího kola dvě družstva, a protože okres Jablonec 

neměl žádného zástupce, doplňovaly se starovní listiny 

z Liberecka a tím pádem mohlo na krajském kole v Zákupech 24. června startovat i naše dívčí družstvo „B“. 

V krajském kole se podávaly zase o stupínek lepší výkony. Naše děvčata na štafetách časy o maličko 

vylepšila, ale tentokrát jim nevyšel útok a skončila na 6. místě. I tak je to pěkný úspěch a i v Zákupech dnes 

vědí, že existují Pertoltice.  

Soutěž "Zlatou povodňovou lopatu" 

V sobotu 1. července 2023 odpoledne se ve 

Višňové před hasičskou zbrojnicí soutěžilo o 

zlatou povodňovou lopatu. Patnáct 

pětičlenných hlídek hasičů a dobrovolníků 

plnilo pytle pískem a stavělo povodňovou hráz. 

V rámci započteného času bylo ještě třeba 

uhasit domeček historickou stříkačkou a 

povodňovou hráz znovu rozebrat a písek z pytlů 

vysypat. Za Pertoltice bojovala jedna pětice 

hasiček a pět zkušeným hasičů. Děvčatům o 

setinky uteklo první místo, kvůli zaváhání při 

hašení domečku a muži se umístili na velmi 

pěkném třetím místě. Mužskou kategorii 

vyhrály sousední Předlánce, kteří mají s pytlováním při povodních nejvíce zkušeností. Po hlavní soutěži si 

ještě mohli ti neodvážnější zkusit, kdo nejrychleji zdolá výstup po dvou žebřících až na vrcholek věže 

hasičské zbojnice. Tam jsme měli pouze jednu dobrovolnici a ta skončila v druhé polovině výsledkového 

pole. Celé odpoledne se neslo ve znamení oslav 150. let od založení Sboru dobrovolných hasičů ve Višňové 

a tak nechyběly ani hasičské ukázky, jako například řezání betonu vodním proudem, prezentace nové 

šestikolky, kterou má Hasičský záchranný sbor Liberec ve výbavě nebo ukázky práce jízdní policie. Svoji 

kouzelnou scénku o záchraně dětí poštípaných včelami předvedli hasiči-předškoláčci z Višňové.  



 

 

V Přibyslavi se učili jak se vyslovit "Pertoltice" 

V pátek 23. června 2023 se v Centru hasičského hnutí v Přibyslavi 

uskutečnilo vyhlášení republikových výsledků literárně-výtvarné 

soutěže Požární ochrana očima dětí a mládeže. Vyhodnocovány byly 

tři nejlepší práce v každé kategorii. Krom literárních a výtvarných 

prací byly oceněny například i prezentace a animace. Okres Liberec 

tu měl po dlouhé době svoje zastoupení a byla to mladá hasička 

Eliška Čepelíková z Pertoltic, která jej reprezentovala. Její dojemný 

příběh o vysloužilých hasičských autech zaujal porotu tak, že byl 

vybrán mezi nejlepší práce z celé republiky. Když na sbor přišla 

pozvánka na vyhodnocení, nevěřili jsme vlastním očím. Eliška nám, 

už když jsme příspěvek odesílali do okresního kola, prozradila, že jej 

psala narychlo, bez velkých úprav a v náhlém pohnutí po posledním 

vyjetí Avie z hasičských vrat, jen abychom měli splněnou povinnou 

účast v soutěži. Porotu však chytl za srdíčko a tak jej ocenila 1. 

místem!!! Při vyhlašování několikrát četli jméno naší vesnice a dalo jim to hodně zabrat, ale teď už určitě 

budou vědět, jak na to. 

A tady je vítězný příspěvek:                       Kouzelná auta 

Všichni vedoucí i rozhodčí mě znají už jako maličkou, stejně tak mě znají naši hasičská auta. Ať si 

říká, kdo chce, co chce, naše hasičská auta mají a měla duši. A hlavně paměť. Pamatují si všechno, co se 

uvnitř stalo. Kolik vítězství jsme v nich oslavili i kolik proher proplakali.  

Letos se naši dospělí na valné hromadě rozhodli, že naše dlouholetá kamarádka Avie půjde do šrotu 

a já jako bych se vrátila v čase. Když asi před 9 lety opouštěl naši garáž Mates, nebudu lhát, když řeknu, že 

to oplakal ne jeden člověk a já s nimi. Přece jen mě v něm děda vozil na klíně, když řídil a nejsem jediná kdo 

má takové vzpomínky. Jen když jste otevřeli dveře a cítili jste všechny ty zážitky a lidi, kteří v něm seděli 

s úmyslem jet zachraňovat životy.  

 A teď nám odjíždí i zbytek dětství celé naší party. Auto, se kterým jsme poprvé postoupili do okresu 

a jeli do Karlinek, naše malá velká parta holek. Tenkrát se do Liberce moc nejezdilo a my byly nadšené, jak 

děti o Vánocích. Nebo když jsem jela na své první CTIF. Bylo mi 6 let, ale protože starších tolik nemáme, jela 

jsem i já. I když jsme byli poslední, moc jsme si to užili, a to hlavně díky výhledu z našeho auta. Nejlepší 

cesta, a taky poslední na soutěž naší Avií byla minulý rok. Jeli jsme přes les na okrskovou soutěž. Poprvé 

jsem na start poslala děti, které jsem celé léto sama i bez naší vedoucí a kouče z Frýdlantu trénovala. S 

trochou štěstí byly 1. a já neskutečně hrdá, když jsem z rukou paní Erbanové, jako je jich „vedoucí“, převzala 

skleněný putovní pohár.  

A teď to končí. Avie odjíždí do šrotu. Obě naše auta naplněná vzpomínkami odjela a další děti už je budou 

znát jen z fotek a obrázků, které jsme malovali jako děti my. Hasiči jsou přece jen sport, a proto to musíme 

brát sportovně. I když padne k zemi ne jedna slza. Jedna kapitola končí a začíná se psát další s novými auty, 

kterou je potřeba taky naplnit. 

Olga Čepelíková DiS,  starostka sboru 

 


